

សំណួរដែលសួរញឹកញាប់អំពីដួសបន្ថែមនៃ វ៉ាក់សាំង COVID

បានធ្វើនៅ៖ ថ្ងៃទី 16 ខែសីហា ឆ្នាំ 2021

ក្រសួងសុខាភិបាលមានសេចក្តីរីករាយដែល FDA និង CDC កំពុងចាត់វិធានការដើម្បីធានាថា អ្នកដែល មានប្រព័ន្ធភាពសុំចុះខ្សោយមានឱកាសទទួលបានការការពារមួយកម្រិតទៀតប្រឆាំងនឹង COVID-19។

ក្រសួងកំពុងធ្វើការរួចហើយជាមួយអ្នកផ្តល់វ៉ាក់សាំងលើការការពារដ៏សំខាន់នេះសម្រាប់រដ្ឋ Pennsylvanians ដែលងាយរងគ្រោះទាំងនេះ។ យើងមានទំនុកចិត្តថា ការផ្គត់ផ្គង់វ៉ាក់សាំងដ៏រឹងមាំរបស់ Commonwealth និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធអ្នកផ្តល់វ៉ាក់សាំងដ៏រឹងមាំនឹងបំពេញតម្រូវការរបស់ប្រជាជនដ៏ សំខាន់នេះ។

តើអ្នកណាខ្លះមានសិទ្ធិទទួលបានដួសបន្ថែមនៃវ៉ាក់សាំង COVID-19?

បច្ចុប្បន្ន [CDC កំពុងណែនាំ](#) ថាអ្នកដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុំចុះខ្សោយកម្រិតមធ្យមទៅធ្ងន់ធ្ងរ អាច ទទួលបានដួសបន្ថែម។ ការណែនាំរបស់ CDC រួមមានអ្នកដែលមានលក្ខខណ្ឌជាច្រើន ដូចជាអ្នកទទួល ការប្តូរសរីរាង្គ ឬកោសិកាដើម អ្នកដែលឆ្លងមេរោគអេដស៍កម្រិតខ្ពស់ ឬមិនបានព្យាបាល HIV អ្នក ទទួលការព្យាបាលជំងឺមហារីក អ្នកដែលកំពុងប្រើថ្នាំដែលធ្វើឱ្យប្រព័ន្ធការពាររាងកាយចុះខ្សោយ និង អ្នកផ្សេងទៀត។ [បញ្ជីលក្ខខណ្ឌពេញលេញ](#) អាចរកឃើញនៅលើគេហទំព័ររបស់ CDC។

នៅទីបំផុត ក្រុមគ្រូពេទ្យព្យាបាលអ្នកជំងឺអាចវាយតម្លៃកម្រិតនៃភាពសុំចុះខ្សោយ និងពេលវេលានៃ ការចាក់វ៉ាក់សាំងបានល្អបំផុត។

តើមានមនុស្សប៉ុន្មាននាក់នៅរដ្ឋ Pennsylvania ដែលមានសិទ្ធិទទួលបានដួសបន្ថែម?

ផ្អែកលើការប៉ាន់ស្មានរបស់ CDC ថាប្រជាជនប្រហែល 2.7 ភាគរយអាចនឹងមានប្រព័ន្ធភាពសុំចុះខ្សោយ ប្រជាជនដែលមានសិទ្ធិទទួលបាននឹងមានប្រមាណពី 250,000 នាក់ទៅ 300,000 នាក់នៅរដ្ឋ Pennsylvania។

តើនៅពេលណាដែលខ្ញុំអាចទទួលបានដួសបន្ថែមនៃវ៉ាក់សាំង COVID-19?

បុគ្គលដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុំចុះខ្សោយ ដែលត្រូវបានចាក់វ៉ាក់សាំង Pfizer និង Moderna ពេញលេញ ហើយកំពុងស្វែងរកការទទួលបានដួសបន្ថែមនៃវ៉ាក់សាំងនេះ គួរតែពិគ្រោះជាមួយអ្នកផ្តល់សេវាថែទាំ សុខភាពរបស់ពួកគេមុនពេលធ្វើការណាត់ជួបចាក់វ៉ាក់សាំង។

តើខ្ញុំត្រូវរងចាំរយៈពេលប៉ុន្មានបន្ទាប់ពីទទួលបានដួសទី 2 ដើម្បីទទួលបានដួសទី 3?

CDC ណែនាំឱ្យរងចាំយ៉ាងហោចណាស់ 28 ថ្ងៃ បន្ទាប់ពីការចាក់វ៉ាក់សាំងដួសទី 2 ដំបូងរបស់អ្នក មុននឹងស្វែងរកដួសបន្ថែម។

តើខ្ញុំគួរចាក់ដួសបន្ថែមរបស់ខ្ញុំនៅឯណា?

បុគ្គលដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពខ្សោយ ដែលត្រូវបានចាក់វ៉ាក់សាំង Pfizer និង Moderna ពេញលេញ ហើយកំពុងស្វែងរកការទទួលបានដូសបន្ថែមនៃវ៉ាក់សាំងនេះ គួរតែពិគ្រោះជាមួយអ្នកផ្តល់សេវាថែទាំ សុខភាពរបស់ពួកគេមុនពេលធ្វើការណាមួយបច្ចេកវិទ្យាវ៉ាក់សាំង។
ដើម្បីស្វែងរកអ្នកផ្តល់វ៉ាក់សាំងនៅជិតអ្នក សូមចូលមើល www.vaccines.gov។

តើដូសបន្ថែមជាថ្នាំដូចដូសមុនៗដែរឬទេ?

បាទ/ចាស។

តើភាពខុសគ្នារវាង " ដូសបន្ថែម " និង " ដូសជំរុញ " មានអ្វីខ្លះ?

"ដូសបន្ថែម" សំដៅទៅលើអ្នកដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពខ្សោយ កម្រិតមធ្យមទៅធ្ងន់ដែលចាក់ដូសបន្ថែមនៃវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA (Pfizer-BioNTech ឬ Moderna) យ៉ាងហោចណាស់ 28 ថ្ងៃ បន្ទាប់ពីបញ្ចប់សេរីវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA ដំបូង។ នេះដោយសារតែពួកគេប្រហែលជាមិនបានទទួលការការពារគ្រប់គ្រាន់ពីសេរីវ៉ាក់សាំង 2 ដូសដំបូងរបស់ពួកគេ។

"ដូសជំរុញ" គឺជាដូសវ៉ាក់សាំងបន្ថែមដែលផ្តល់ដល់មនុស្ស នៅពេលការឆ្លើយតបនៃប្រព័ន្ធភាពសុខភាពទៅនឹងសេរីវ៉ាក់សាំងដំបូងទំនងជាថយចុះនៅពេលខាងមុខ។ តម្រូវការ និងពេលវេលានៃការចាក់វ៉ាក់សាំង COVID-19 មិនត្រូវបានបង្កើតឡើងទេ ហើយមិនត្រូវបានណែនាំឱ្យប្រើដូសជំរុញនៅពេលនេះទេ។ CDC និង FDA បន្តពិនិត្យមើលនូវភស្តុតាង និងទិន្នន័យ ដោយសារតែវាមានផ្តល់ជូនអំពីហានិភ័យនៅពេលណាដែលអាចនឹងត្រូវការដូសជំរុញសម្រាប់សាធារណជនអាមេរិកឱ្យបានទូលំទូលាយ ហើយនឹងធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពការណែនាំនៅពេលមានព័ត៌មានបន្ថែម។

ហេតុអ្វីបានជាមនុស្សគ្រប់គ្នាមិនត្រូវការដូសបន្ថែម?

FDA មិនណែនាំឱ្យប្រើដូសបន្ថែមសម្រាប់បុគ្គលផ្សេងទៀតនៅពេលនេះទេ។ ការណែនាំនេះជួយបង្កើនលទ្ធភាពដែលប្រជាជននេះត្រូវបានការពារប្រឆាំងនឹង COVID-19 ជាពិសេសនៅពេលដែលវីរុស Delta ឆ្លងរាលដាលកាន់តែខ្លាំង។ CDC និង FDA បន្តពិនិត្យមើលនូវភស្តុតាង និងទិន្នន័យ ដោយសារតែវាមានផ្តល់ជូនអំពីហានិភ័យនៅពេលណាដែលអាចនឹងត្រូវការដូសជំរុញសម្រាប់ប្រជាជនដទៃទៀត រួមទាំងមនុស្សចាស់ផងដែរ។ ទិន្នន័យដែលមាននៅពេលនេះបង្ហាញថា វ៉ាក់សាំងបន្តការពារយ៉ាងខ្លាំងប្រឆាំងនឹងជំងឺធ្ងន់ធ្ងរ និងការស្លាប់ដែលបណ្តាលមកពី COVID-19។

ប្រសិនបើអ្នកមានទំនាក់ទំនងជិតស្និទ្ធជាមួយមនុស្សដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពខ្សោយ ហើយមិនទាន់បានចាក់វ៉ាក់សាំងពេញលេញទេ អ្នកត្រូវបានលើកទឹកចិត្តឱ្យចាក់វ៉ាក់សាំងប្រឆាំងនឹង COVID-19 ឥឡូវនេះ។

តើមានអ្វីកើតឡើងប្រសិនបើខ្ញុំទទួលបានដូសបន្ថែមទោះបីខ្ញុំមិនមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពស្តុកស្តុចខ្សោយក៏ដោយ?

វាជាការសំខាន់ក្នុងការកត់សម្គាល់ថា ដូសបន្ថែមត្រូវបានណែនាំសម្រាប់តែបុគ្គលដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពខ្សោយកម្រិតមធ្យមឬធ្ងន់ធ្ងរប៉ុណ្ណោះ — CDC មិនណែនាំឱ្យចាក់ដូសបន្ថែម ឬដូសជំរុញសម្រាប់ ប្រជាជនដទៃទៀតនៅពេលនេះទេ។

តើអ្នកផ្តល់សេវានឹងទទួលយកនរណាម្នាក់ដែលនិយាយថាពួកគេមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពខ្សោយដើម្បីទទួលបានដូសទីបីដែរឬទេ? តើប្រជាជនត្រូវការបង្ហាញកំណត់ត្រា/វេជ្ជបញ្ជារបស់វេជ្ជបណ្ឌិតឬឯកសារផ្សេងទៀតដែរឬទេ?

បុគ្គលដែលមានភាពសុខភាពខ្សោយអាចពិភាក្សាជាមួយអ្នកផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពរបស់ពួកគេថាតើការទទួលបានដូសបន្ថែមសមស្របសម្រាប់ពួកគេដែរឬទេ។ ប្រសិនបើអ្នកផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពរបស់ពួកគេមិននៅទីតាំងគ្រប់គ្រងវ៉ាក់សាំងទេ បុគ្គលទាំងនេះអាចបញ្ជាក់ដោយខ្លួនឯង និងទទួលបានដូសបន្ថែមនៅគ្រប់ទីកន្លែងដែលមានផ្តល់ជូនវ៉ាក់សាំង។ ការធ្វើបែបនេះនឹងជួយធានាថា មិនមានឧបសគ្គបន្ថែមទៀតដើម្បីចូលទៅដល់ប្រជាជនងាយរងគ្រោះនេះដែលទទួលបានដូសបន្ថែមដែលត្រូវការ។ CDC កំពុងផ្តល់ព័ត៌មានបន្ថែមទាក់ទងនឹងការគ្រប់គ្រងវ៉ាក់សាំងដល់បុគ្គលដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពខ្សោយទៅរដ្ឋ ឱសថស្ថាន មណ្ឌលសុខភាព និងអ្នកផ្តល់វ៉ាក់សាំងទាំងអស់។

តើវាសំខាន់ទេដែលខ្ញុំចាក់វ៉ាក់សាំងពីរដូសដំបូង?

ដូសបន្ថែមគួរតែជាផលិតផលវ៉ាក់សាំងដូចគ្នានឹងសេរីវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA ពីរដូសដំបូង (Pfizer ឬ Moderna)។ ប្រសិនបើផលិតផលវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA ដែលផ្តល់សម្រាប់ពីរដូសដំបូងមិនមានទេ នោះផលិតផលវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA ផ្សេងទៀតអាចនឹងត្រូវបានគ្រប់គ្រង។ មនុស្សម្នាក់មិនគួរទទួលបានវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA លើសពីបីដងទេ។

តើមនុស្សដែលមានភាពសុខភាពខ្សោយដែលបានទទួលវ៉ាក់សាំង J&J/Janssen ត្រូវធ្វើដូចម្តេច?

នៅពេលនេះមិនមានទិន្នន័យគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីកំណត់ថាតើមនុស្សដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពសុខភាពខ្សោយដែលបានចាក់វ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ Janssen (J&J/Janssen) របស់ Johnson & Johnson ក៏មានការឆ្លើយតបទៅនឹងអង្គបដិប្រាណដែលមានភាពប្រសើរឡើងដែរទេ បន្ទាប់ពីការចាក់វ៉ាក់សាំងដូចគ្នានោះ។ ការសិក្សាតូចមួយដែលបង្ហាញពីអ្នកដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុខភាពខ្សោយមានការឆ្លើយតបនៃប្រព័ន្ធភាពសុខភាពកាន់តែរឹងមាំចំពោះវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA ពីរដូស (Pfizer និង Moderna) ជាងការចាក់វ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ Janssen តែមួយដូស ដែលគាំទ្រការប្រើវ៉ាក់សាំង COVID-19 ប្រភេទ mRNA ជាការចាក់វ៉ាក់សាំងដំបូងសេរីសម្រាប់ប្រជាជននេះ។ FDA និង CDC កំពុងធ្វើការយ៉ាងសកម្មដើម្បីផ្តល់ការណែនាំអំពីបញ្ហានេះ។

តើនឹងមានវ៉ាក់សាំងគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់មនុស្សទាំងអស់នេះដែរឬទេ?

បាទ/ចាស។

តើការគាំទ្រអ្វីខ្លះដែលមានផ្តល់ជូនសម្រាប់អ្នកផ្តល់សេវា ដើម្បីឈានទៅដល់បុគ្គលដែលមកដល់ផ្ទះដែលត្រូវការដូសបន្ថែម?

Department of Human Services (DHS) បានទទួលការយល់ព្រមពី Centers for Medicare and Medicaid Services (CMS) ដើម្បីកែប្រែការទូទាត់សម្រាប់អ្នកដែលគ្រប់គ្រងវ៉ាក់សាំងដល់អ្នកទទួលជំនួយផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រ (MA) ដែលមិនអាចចាកចេញពីផ្ទះ។ ការធ្វើបែបនេះអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកផ្តល់សេវាទទួលបានការទូទាត់ខ្ពស់ជាងមុនសម្រាប់ការចាក់វ៉ាក់សាំងអ្នកទទួលបាន MA ដែលមិនអាចចាកចេញពីផ្ទះ ហើយមានដំណើរការឡើងវិញរហូតដល់ថ្ងៃទី 01 ខែមេសា ឆ្នាំ 2021។ ការទូទាត់នេះក៏នឹងអនុវត្តចំពោះអ្នកទទួលបានជំនួយផងដែរ។ សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម អ្នកផ្តល់សេវាគួរតែយោងចូលទៅកាន់ Medical Assistance Bulletin “ការគ្រប់គ្រងវ៉ាក់សាំង SARS-CoV-2 សម្រាប់អ្នកទទួលបានដែលមិនអាចចាកចេញពីផ្ទះ” ដែលអាចរកឃើញ នៅទីនេះ។

ប្រសិនបើខ្ញុំមិនអាចចាកចេញពីផ្ទះតើខ្ញុំត្រូវធ្វើដូចម្តេចដើម្បីទទួលបានដួសបន្ថែម?

បុគ្គលដែលមិនអាចចាកចេញពីផ្ទះដែលមានប្រព័ន្ធភាពសុវត្ថិភាពខ្សោយ និងមានសិទ្ធិទទួលបានដួសបន្ថែម គួរតែពិគ្រោះជាមួយអ្នកផ្តល់សេវាថែទាំសុខភាពរបស់ពួកគេ មុនពេលកំណត់ពេលណាត់ជួបចាក់វ៉ាក់សាំង។ ព័ត៌មានបន្ថែម និងការគាំទ្រសម្រាប់បុគ្គលដែលមិនអាចចាកចេញពីផ្ទះ ដែលមានសិទ្ធិទទួលបាន កំពុងស្វែងរកវ៉ាក់សាំង រួមទាំងដួសបន្ថែមអាចរកឃើញ [នៅទីនេះ](#)។